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Referat generalforsamling Dansk Islandshesteforening 2023 
Dalum Landbrugsskole den 25.11.2023 

Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent. 

2. Bestyrelsen aflægger beretning 

3. Bestyrelsen fremlægger det reviderede regnskab 2022/2023 samt budget for Dansk 

Islandshesteforenings virksomhed 2023/24 med forslag til kontingent 
a. Formanden og komiteformænd fremlægger planer for 2023/24 
4. Behandling af indkomne forslag 

1.1. Vedtægtsændring: Tilføjelse til 52.(Rødt forslag) 

1.2. Vedtægtsændring: Præcisering af ordlyd vedr. klubmedlemmer S 7, stk. 2 
og S 11 stk. 2. (Grønt forslag) 

1.3. Vedtægtsændring: Klage -og Ordensudvalget 515, stk. 1. (Blåt forslag) 

1.4 Vedtægtsændring: Kønsneutralitet - William Flügge. (Lilla forslag). 
1.5. Vedtægtsændring: Udgår S 20, stk. 2 og 3. (Gult 
forslag) 2. Stambogsreglement — Begrundelse og samlet 
reglement forslag 2.1 Tvistbilæggelse forslag 2.2. Sproglige 
opdateringer forslag 2.3 Stambogsklasser forslag 2.4 
Gebyrer forslag 2.5 Afkomskåringer forslag 2.6 Farve på 
omslag af hestepas forslag 2.7 Bedækningstilladelser 
forslag 2.8 Punkter, der udgår 

3. Rune og Steffi Svendsens forslag 

4. Jens og Stine Overgårds forslag 

5. Susanne Bro Lundgreens forslag 1 - Ligebehandling 

6. William Flügges forslag om genoptagelse af strukturdebatten 

7. Susanne Bro Lundgreens forslag 3 - Fremtidig organisering 

8. Susanne Bro Lundgreens forslag 2 — Økonomi og gebyrer 

9. Susanne Bro Lundgreens forslag 4 — Hingstestationer 

5. Valg til Bestyrelsen 

Valg af næstformand (2 år) Kandidat: Dorthe Præstholm Schneider 

6. Valg til Avlskomitéen 

Valg af formand (2 år) Kandidat: Rune Hansen er på valg og modtager genvalg 
Kandidat: Eyvinöur Hrannar Gunnarsson 
Valg af 1 medlem (2 år): Kandidat: Henriette Friis Hedegaard og Marianne Sonne. Valg af 1 

medlem (2) år: Kandidater: Henriette Friis Hedegaard og Marianne Sonne. 

7. Valg til Sportskomitéen 

Valg af formand (2 år) Kandidat: Anders Kajhøj er på valg og modtager genvalg 
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Valg af 1 medlem (2 ar) Kandidat: Britt Werner Råbymagle 

Valg af 1 medlem (1 år) Kandidat: Dorthe Normann Andersen 

8. Valg til Naturkomitéen 

Valg af næstformand (2 år): Kim Clausen er på valg, men modtager ikke genvalg. 

Kandidat: 

Valg af 1 medlem (2 år): Birgit Lehmann er på valg, men modtager ikke genvalg. 

Kandidat: Lone Høgholt 

9. Valg til Klub- og Breddekomitéen 

Valg af formand (2 år). Kandidat: Eva Maria Grout. 

Valg af næstformand (1 år) Kandidat: Rikke Sølvberg 

Valg af 1 medlem (2 år) Kandidat: Stine J. Nielsen er på valg og modtager genvalg 

10. Valg for 1 år af 5 suppleanter for: 

Avlskomité: Kandidat: Henriette Friis Hedegaard, Marianne Sonne. 

Sportskomité: Kandidat: Tanja Jordan 

Naturkomité: Kandidat: Merethe Haahr 

Naturkomite: Kandidat: Vakant 

Klub- og Breddekomité: Kandidat: Katja Schütz 

11. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Valg af revisor: Kandidat: Wickie Andersen er på valg og genopstiller 

Valg af revisorsuppleant: Kandidat: Vakant 

12. Eventuelt 

Adl) Valg af dirigent og referent. 
Formand for Dansk Islandshesteforening Sus Ulbæk (SU) byder velkommen. 

Jens Iversen (JI) vælges til dirigent. 

JI konstaterer at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt og beslutningsdygtig. 

JI oplyser at dette års referat bliver et lettere udvidet beslutningsreferat. 
Rita Geertz vælges som referent. 

Via Sporti.dk er 343 deltagere tilmeldt generalforsamlingen, heraf 122 fysisk og 221 virtuelt. 
247 deltagere registrerede sig med personlige stemmer. 
23 klubdelegerede registrerede sig med i alt 54 stemmer, hvoraf 16 var personlige medlemmer af 

Dl, og 7 repræsenterede alene klubstemmer og havde ikke personlig stemme. Der kunne afgives 

maksimalt 301 stemmer (247 + 54). 

Ad2) Bestyrelsen aflægger beretning 

Sus Ulbæk (SU) gennemgår den udsendte årsberetning: 

Fokus på hestevelfærd, herunder Dyreetisk Råds anbefalinger; DI's mange forskellige 

arrangementer inden for sport, avl, uddannelse, natur og klub/bredde, de mange frivillige. 
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Den hårde tone på Facebook mod DI belaster såvel frivillige som ansatte. Mange fælles 

projekter 

for og med vor fælles hest!  
Efter enkelte opklarende spørgsmål fra salen og dertilhørende svar fra SU, konstaterede JI 

beretningen aflagt. 

Ad 3) Bestyrelsen fremlægger det reviderede regnskab 2022/2023 samt budget for 

Dansk Islandshesteforenings virksomhed 2023/24 med forslag til kontingent. 

Regnskab for 2022/2023 udsendt med årsberetningen og er godkendt uden 

anmærkninger af 
savel interne som eksterne revisorer. 

Overordnet viser regnskabet en afmatning, lille medlemstilbagegang, færre ejerskifter og 

bedækninger og meget få konsumopdateringer. Underskuddet svarer til det budgetterede 
på 
omkring 238.000 kr. 
Der var få spørgsmål til regnskabet fra salen, og på JIS forespørgsel var der ikke nogen der fysisk 

eller virtuelt udtalte sig mod godkendelse af regnskabet, hvorefter dirigenten noterede at 

generalforsamlingen godkendte regnskabet med applaus. 

Ad3 a) Formanden og komiteformænd fremlægger planer for 2023/24 

SU orienterede om bestyrelsens fokus - foreningen: medlemstilgang og strukturdrøftelse; 
samt hestevelfærd, som ville blive det altoverskyggende emne i mange år frem, og 
konkrete initiativer blev præsenteret. Etiske regler. 

Caroline Seehusen - om natur: Mere og vildere natur og adgangen til den. Bruger-
samarbejde. 
Heste og biodiversitet. 

Rune Hansen - om avl: Avlsfremgang, flere heste til kåring, kåringskurser og FEIF-arbejde. 

Anders Kajhøj — om sport: Hestevelfærd på banen og udenfor, udstyrskontrol og 

officialsuddannelse. Gædingalist og gædingakeppni. DM og NM 24. 
Eva Maria Grout - om Klub og bredde: bedre kommunikation og vidensdeling med og mellem 

lokalklubberne, pararyttere, juniorarbejde. 

Det fremlagte budget indebærer et underskud på 805.000 kr., som fordeler sig med et budgetteret 

driftsunderskud på 140.000 samt 2 investeringer: gæöingakeppni-bane i Herning, samt 

gennemførelse af hestevelfærdskurser i alle klubber med instruktører betalt af DI. 
Kontingenter fastholdes uændrede. 

Efter opklarende spørgsmål fra salen om gebyrstigninger, udmeldinger, den nye bane i Herning og 

forklarende svar fra Kristiane Klindt (KK) og SU konstaterede JI, at der ikke var indvendinger mod det 

fremlagte budget med uændret kontingent, hvorefter generalforsamlingen tog budgettet til 

efterretning med applaus. 
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Ad 4) Behandling af indkomne forslag 
JI præciserer at ved vedtægtsændringer skal to tredjedel af de stemmeberettigede fremmødte- 
virtuelt og fysisk - stemme for forslaget, for at det er vedtaget, jf. Vedtægten S 18. 

1.1 Vedtægtsændring: Tilføjelse til 52. Ren-racede islandske heste kan deltage i 

aktiviteter under DI. 
JI spørger om der er nogen der ønsker at stemme imod eller vil undlade at stemme. Der 
var ingen der havde indvendinger fysisk eller virtuelt. Forslaget blev vedtaget med 

applaus. 

1.2 Vedtægtsændring: Præcisering af ordlyd vedr. klubmedlemmer S 7, stk. 2 og 

S 11 stk. 2. 
Et medlem anmodede om elektronisk afstemning, der herefter blev iværksat. 

Resultat: For: 212, imod: 13, blanke: 33. 

Forslaget blev vedtaget. 

1.3 Vedtægtsændring: Klage -og Ordensudvalget 515, stk. 1. 
Opklarende spørgsmål fra salen vedrørende retningslinjer for nedsættelse af udvalget 

Resultat: For: 218, imod: 41, blanke: 15. 

Forslaget blev vedtaget. 

1.4 Vedtægtsændring: Kønsneutralitet. 
Resultat: For: 157, imod: 89, blanke: 22. 
Forslaget blev ikke vedtaget. 

1.5. Vedtægtsændring: Udgår S 20, stk. 2 og 3. 
Resultat: For: 248, imod: 6, blanke: 11. 

Forslaget blev vedtaget. 

2. Stambogsreglement 

JI indleder med at oplyse, at de kommende afstemninger er afgjort ved simpelt flertal og at 

han er af den opfattelse, at såfremt DI-A's ændringsforslag til stambogsreglementet 

vedtages, vil der ikke blive stemt om forslagene 3,4 og 5. 

2.1 Tvistbilæggelse 

Forslaget relaterer sig til vedtægtsændringen, jf. vedtagelsen under forslag 1.3. 

Resultat: For: 206, imod: 44, blanke: 18. 
Forslaget blev vedtaget. 

JI tilkendegiver herefter, at der ikke vil kunne stemmes om forslag 3 fra Steffi og Rune 

Svenden, bortset fra afsnit 3 om nedsættelse af et udvalg under DIA, og forslag 4 fra Jens og 

Stine Overgaard samt forslag 5 fra Susanne Broe Lundgreen, idet disse forslag reelt 

indeholder mere eller mindre væsentlige ændringer til Stambogsreglementet/DIA 's 
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administration af Stambogsreglementet, hvorfor disse forslag ikke kan tages under 

afstemning. Dette vil stride mod DI 's vedtægt,5 10,3, "Herudover deltager avlskomiteen i 

det internationale avlsarbejde og varetager andre opgaver, som støtter og styrker 
avlsarbejdet for den islandske hest bl.a. ledelsen af stambogsføre/sen for islandske heste i 

Danmark og vedligeholdelsen af stambogsreg/ementet. Ændringer i dette reglement ska/ 
vedtages på en generalforsamling." samt Stambogsreglementet pkt. 1.4, 3 afsnit, "DIS 
av/skomite udarbejder og vedligeholder et "Stambogsreg/ement". DI 's av/skomite 

fremlægger forslag til ændringer i reglementet til godkendelse på generalforsamlingen. 

På dirigentens forespørgsel oplyser forslagsstillerne, at forslagene ønskes taget under 
behandling og afstemning. 

Der opstår en længere debat om lovligheden af JI's indstilling til generalforsamlingen samt 

hvorfor ovennævnte tre forslag overhovedet er blevet sat på dagsordenen og om 

betydningen af selve indholdet i forslagene i øvrigt. Bestyrelsen ved SU henviser til, at 

indholdet af forslagene ikke fremgår direkte af Stambogsreglementet og derfor mener 
bestyrelsen, at forslagene kan behandles, men vil i øvrigt overlade det til 

Generalforsamlingen. 

JI fastholder sin tilkendegivelse, hvorefter de nævnte forslag ikke kan tages under 
afstemning, da JI vurderer dette som vedtægtsstridigt og JI meddeler generalforsamlingen, 

at han stiller sig til rådighed for valg af en anden dirigent forinden endelig beslutning tages. 

Der var herefter ikke indvendinger fysisk eller virtuelt eller forslag til valg af anden dirigent, 

hvorefter JI som dirigent besluttede, at de nævnte forslag ikke kunne behandles. 

Der var herpå løbende motivering for de følgende forslag 2.2 — 2.8 fra RH og kommentarer 
fra salen herunder anbefaling til at stemme nej til alle forslagene fra Susanne Bro Lundgreen. 

2.2. Sproglige opdateringer 

Resultat: For: 193, imod: 64, blanke: 12. 

Forslaget blev vedtaget. 

2.3 Stambogsklasser 

Resultat: For: 148, imod: 107, blanke: 17. 
Forslaget blev vedtaget. 

2.4 Gebyrer 

Resultat: For: 176, imod: 63, blanke: 13. 
Forslaget blev vedtaget. 

2.5 Afkomskåringer 

Resultat: For: 204, imod: 43, blanke: 16. 

Forslaget blev vedtaget. 
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2.6 Farve på omslag af hestepas 

Resultat: Imod: 148, for: 117, blanke: 6. 

Forslaget blev ikke vedtaget. 

2.7 Bedækningstilladelser 

Resultat: For: 165, imod: 72, blanke: 21. 

Forslaget blev vedtaget. 

2.8 Punkter, der udgår 

Resultat: For: 180, imod: 59, blanke: 17. 
Forslaget blev vedtaget. 

RH opsummerer at avlskomitéen ved næste års generalforsamling vil fremlægge et forslag 
til pasfarver baseret på det eksisterende system. Indtil da er det eksisterende system 

fortsat i kraft. 

JI konstaterede, at det reviderede Stambogsreglement var vedtaget med undtagelse af 

forslag vedr. pasfarver. 

3. Rune og Steffi Svendsens forslag 
På forespørgsel fra JI var der opbakning fra forsamlingen og ingen indvendinger hverken 
virtuelt eller fysisk, til at det foreslåede udvalg nedsættes under DIA med det formål at 
arbejde videre med anbefaling til ændringer af Stambogsreglementet. 
Den øvrige del af forslaget blev ikke behandlet, jf. beslutning under pkt. 2.1 

4. Jens og Stine Overgårds forslag 

Forslaget blev ikke behandlet, jf. beslutning under pkt. 2.1. 

5. Susanne Bro Lundgreens forslag 1 — Ligebehandling Forslaget blev ikke 

behandlet, jf. beslutning under pkt. 2.1. 

6. William Flügges forslag om genoptagelse af strukturdebatten 

William Flügge foreslår genoplivning af strukturdebatten fra 2019 og at der nedsættes 

en komité, der udarbejder et udkast til ændringer. Caroline Thrane foreslås som 

tovholder. JI spørger om der er nogen imod det. Det er der ikke og forslaget vedtages 
med applaus. 

7. Susanne Bro Lundgreens forslag 3 — Fremtidig organisering 

Susanne Bro Lundgren (SBL) foreslår etableringen af en politisk uafhængig arbejdsgruppe, 
der skal fremlægge et idéoplæg til næste års generalforsamling om DIS organisering. 

Resultat: Imod: 181, for: 48, blanke: 13. 
Forslaget blev ikke vedtaget. 

8. Susanne Bro Lundgreens forslag 2 — Økonomi og gebyrer 
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SBL foreslår principper for DIS økonomi og gebyrer, og at hvert af de tre opgaveområder 

som varetages af DI - foreningen, avlsrelateret stambogskontor og andre stambogsopgaver 

styres adskilt og balanceret indenfor hvert område. 

Resultat: Imod: 193, for: 46, blanke: 10. 

Forslaget blev ikke vedtaget. 

9. Susanne Bro Lundgreens forslag 4 — Hingstestationer 

SBL foreslår at DI skal fjerne det ulovlige krav til nationale hingstestationer, dyrlæger 
og avlere af islandske heste om at være omfattet af Landsudvalgets regler for nationale 
hingstestationer. 

Resultat: Imod: 207, for: 27, blanke: IO. Forslaget 
blev ikke vedtaget. 

UDDELING AF ÅRETS KLUBPRIS 
Hedelandsgruppen: v. lokalklubberne Thor, Jörfi og Geysir 

DM-arrangørerne hyldes ligeledes: DM-arrangører: Saga Svendborg, -Gæöingakeppni: Jörfi, 
Alrid: Langtved Alridgruppe og Toppur 

UDDELING AVLENS PRISER 

Højst kårede danskavlede 4 års hingst: DK2019100791 Flugar fra Debelmose - Debelmose 
Isheste v. Søren Madsen 

Højst kårede danskavlede 4 års hoppe: DK2019200710 Amma fra Bendstrup - Birgitta 
Guönason 

Højst kårede danskavlede 5 års hingst: DK2018100163 L6tus fra Søgård - Søgård 

Islandsheste v/Nina Rosén 

Højst kårede danskavlede 5 års hoppe: DK2018200398 List fra Bendstrup - Birgitta Guönason 

og Debelmose Isheste v. Søren Madsen 

Højst kårede danskavlede 6 års hingst: DK2017100389 Hraöi fra Skovhuset - Skovhuset 
Islandsheste v. Vivi og Sven-Jørn Guul 

Højst kårede danskavlede 6 års hopper: DK2017200254 Guörün fra Bredgaard - Christina 

Bredgaard Husum og Per Rasmussen, og DK2017200629 Ålfadfs fra Guldbæk - John Siiger 

Hansen 

Højst kårede danskavlede 7 års hingst: DK2015100181 Hagalin fra Engholm - Engholm 

Consult Aps v. Familien Vemming 

Højst kårede danskavlede 7 års hoppe: DK2016200352 Dama fra Legind - Mette og Bo 
Sørensen 

Årets hingst 2023: DK2012100113 Skjnfaxi fra Lysholm 

Årets Hoppe 2023: DK2007205812 N6tt fra Bendstrup 
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Årets unge kåringsrytter: Anne Kathrine Carlsen 

Årets kåringsrytter: Agnar Snorri Stefånsson 

Årets avler: Stutteri Teland 

UDDELING AF SPORTENS PRISER 

Årets rytter: Anne Frank Andresen 

Årets talent: Freja Løvgreen Gandrup 

Alle prismodtagere ønskes et stort til lykke og modtager stående applaus. 

--0-- 

5. Valg til Bestyrelsen 

Valg af næstformand (2 år) Kandidat: Dorthe Præstholm Schneider 

Der var ikke andre kandidater. 

Dorthe Præstholm Schneider præsenterer sig og vælges med applaus. 

Valg af suppleant for næstformanden (2 år) Kandidat: Leif Andersen 

Der var ikke andre kandidater. 
Leif Andersen præsenterer sig og vælges med applaus. 

6. Valg til Avlskomitéen 

Valg af formand (2 år) Kandidat: Rune Hansen er på valg og modtager genvalg 

Kandidat: Eyvinöur Hrannar Gunnarsson 

Både Rune Hansen og Eyvinöur Hrannar Gunnarsson præsenterer sig og deres 
målsætninger. Resultat: Rune Hansen: 68 stemmer, Eyvinöur Hrannar Gunnarsson 167 

stemmer. To blanke stemmer. 

Eyvinöur Hrannar Gunnarsson vælges som ny avlsformand for to år. 

Valg af 1 medlem (2 år): Kandidat: Henriette Friis Hedegaard og Marianne Sonne. 
Valg af 1 medlem (2) år: Kandidater: Henriette Friis Hedegaard og Marianne Sonne. 

Jeanne Bredesen stillede op fra salen. 
De tre kandidater præsenterer sig. 

Resultat: Henriette Friis Hedegaard 211 stemmer, Jeanne Bredesen 178 stemmer, Marianne 

Sonne 61 stemmer og 5 blanke. 

Henriette Friis Hedegaard og Jeanne Bredesen vælges til Avls-komitéen for to år. 

7. Valg til Sportskomitéen 

Valg af formand (2 år) Kandidat: Anders Kajhøj er på valg og modtager genvalg 

Anders Kajhøj præsenterer sig og vælges med applaus. 

Valg af 1 medlem (2 år) Kandidat: Britt Werner Råbymagle 
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Valg af 1 medlem (1 år) Kandidat: Dorthe Normann Andersen 

Der var ikke andre kandidater, og begge kandidater præsenteres og vælges med applaus. 

8. Valg til Naturkomitéen 

Valg af næstformand (2 år): Kim Clausen er på valg, men modtager ikke genvalg. 

Der var ikke kandidater, hvorfor der ikke blev valgt nogen næstformand. 

Valg af 1 medlem (2 år): Birgit Lehmann er på valg, men modtager ikke genvalg. 

Lone Høgholt præsenteres, og der var ikke andre kandidater, hvorefter Lone Høgholt vælges 
med applaus. 

9. Valg til Klub- og Breddekomitéen 

Valg af formand (2 ar). Kandidat: Eva Maria Grout. 
Eva Maria Grout præsenterer sig, og der var ikke andre kandidater, hvorefter Eva Marie Grout vælges 

med applaus. 

Valg af næstformand (1 gr) Kandidat: Rikke Sølvberg 
Valg af 1 medlem (2 år) Kandidat: Stine J. Nielsen er på valg og modtager genvalg 
Kandidaterne præsenterer sig, og der var ikke andre kandidater, hvorefter kandidaterne 
vælges med applaus. 

10. Valg for 1 år af 5 suppleanter for: 
Avlskomité: Kandidater: Rune Hansen og Marianne Sonne. 
Kandidaterne præsenterer sig. 

Resultat: Rune Hansen 189 stemmer, Marianne Sonne 15 stemmer og 9 blanke stemmer. 

Rune Hansen vælges som suppleant. 

Sportskomité: Kandidat: Tanja Jordan, vælges med applaus. 

Naturkomité: Kandidat: Merethe Haahr, vælges med applaus. 

Naturkomite: Kandidat: Majbrit West, vælges med applaus. 

Klub- og Breddekomité: Kandidat: Katja Schütz, vælges med applaus. 

11. Valg af revisor og revisorsuppleant 

Valg af revisor: Kandidat: Wickie Andersen er på valg og genopstiller 

Valg af revisorsuppleant: Kandidat: Camilla Mehlsen 

Begge kandidater præsenterer sig og vælges med 

applaus. 

12. Eventuelt 

Bestyrelsen modtager stående applaus og en stor tak for deres indsats. 
Der er et ønske om at der afsættes mere tid til generalforsamlingen fremover. 
Medlemmerne af bestyrelse og komitéer, der går af, takkes for deres indsats og gode 
samarbejde. 
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NM skal foregå den 8.-ll-august 2024 i Herning, hestevelfærd er i højsædet. Der vil være DI 

Talks og loungeområde. Alle opfordres til at købe billetter nu.  

 

 

 

 

Kom  godt  hjem! 


	UDDELING AF ÅRETS KLUBPRIS

